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مستخلصال  

 

 

فً  ، لاسخخذامًعزبً معخمذا عهى انمعىى  ََردوجحصمٍم َحىفٍذ جزئً نقامُس ٌعزض ٌذا انبحث 

نخغطً معىى انكهمت انبٍاواث حمخذ  ن انٍذف مه ٌذا انقامُس ٌُ أ.انحاسُبٍت انهغٌُت َمعانجت انهغت انطبٍعٍت 

وظزٌت  كهماث انمزحبطت بٍا دلانٍاً َ اسخخذمجنَا صهٍا َحىافزٌاأنى مزادفٍا َمضادٌا َإبالاضافت  معجمٍا

حخزٌه انمفزداث ساعذث فً خزابطٍت انقاعذة انبٍاواث  .َ أساس نخذعٍم ٌذي انفكزةانحقُل انذلانٍت  كقاعذة أ

نخحُي جمٍع مفزداث انهغت مه خلال َاجًٍ بسٍطت َانخعذٌم  ضافتنلإَانعلاقاث بٍىٍا ٌَذي انقاعذة قابهت 

.  حذعم انحزَف انعزبٍت   
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ABSTRACT 

 

 

 

This research presents a design and partial implementation linguistic foundation  of  

Arabic dictionary based on semantic to be used in computational linguistics and 

natural language processing. The data model is extended beyond the Arabic 

replication of the word/sense relation and investigates the meaning, synonym, 

antonym, hypernym, holonym, disharmony, tropynym and entailment. A relational 

database is employed to store the lexical and conceptual relations, giving the 

database extensibility in Arabic language. The editing interface also deals with 

Arabic script. 

 


